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  Informace z 9. zasedání  
            Sněmu Rady vysokých škol  

které se konalo 19. října 2023  
 

 

Zasedání probíhalo prezenční formou. Maximální počet přítomných členů Sněmu byl 88. 

Zasedání se zúčastnili hosté: 

• prof. PaedDr. Radka Wildová, CSc. - vrchní ředitelka sekce vysokého školství, vědy a výzkumu MŠMT  

• PhDr. Pavel Doleček, Ph.D. - náměstek pro řízení sekce vysoké školství, vědy a výzkumu 

• Mgr. Petr Baierl – předseda Vysokoškolského odborového svazu 

• prof. Dr. Ing. Jan Mareš – rektor Mendelovy univerzity 

1. Zahájení  

Zasedání zahájil prof. Pospíšil. Předsedající prof. Skládanka představil program, návrhovou komisi a 
skrutátory a požádal členy Sněmu Rady VŠ o hlasování.  

 

Předmět hlasování:  

Sněm Rady vysokých škol schvaluje program 9. zasedání Sněmu Rady vysokých škol.  

 
Program byl přijat optickou většinou hlasů přítomných členů.  
 

 

Předmět hlasování: 

Sněm Rady vysokých škol schvaluje skrutátory Bc. Janu Bečkovou a Danielu Kohoutovou.  

 
Skrutátoři byli schváleni optickou většinou hlasů přítomných členů.  
 

Předmět hlasování: 

Sněm Rady vysokých škol schvaluje návrhovou komisi ve složení: členové Užšího předsednictva,  

doc. Dr. Ing. Vlasta Radová, JUDr. Lenka Valová, JUDr. Ing. Mgr. Marek Hodulík, RNDr. Pavel Popela, PhD., 

a Bc. Martin Horváth. 

 

Návrhová komise byla schválena optickou většinou hlasů přítomných členů.  

 

2. Vystoupení hostů 

Na 9. zasedání Sněmu Rady vysokých škol vystoupili hosté:  
 

• prof. Dr. Ing. Jan Mareš – rektor Mendelovy univerzity 

• PhDr. Pavel Doleček, Ph.D. - náměstek pro řízení sekce vysoké školství, vědy a výzkumu 

• prof. PaedDr. Radka Wildová, CSc. - vrchní ředitelka sekce vysokého školství, vědy a výzkumu MŠMT  

• Mgr. Petr Baierl – předseda Vysokoškolského odborového svazu 

https://www.upce.cz/prof-ing-libor-capek-phd
https://www.upce.cz/prof-ing-libor-capek-phd
https://www.upce.cz/prof-ing-libor-capek-phd
https://www.upce.cz/prof-ing-libor-capek-phd
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3. Zprávy z užšího Předsednictva Rady vysokých škol 

Prof. Milan Pospíšil seznámil účastníky se zprávami z Užšího předsednictva Rady vysokých škol a dr. Pavel 

Popela prezentoval informace o plánované Strategické konferenci.  
 

Usnesení 

Sněm Rady vysokých škol bere na vědomí informace o přípravě Strategické konference Rady vysokých škol, 

která se bude konat 24. 11. 2023 v Brně.  

Rada vysokých škol doporučuje svým členům dále přispívat svými podněty a zkušenostmi k tématům 

konference. Rada vysokých škol pověřuje předsedu komise pro strategie a rozvoj VŠ a přípravný 

výbor konference další podněty shromažďovat a zahrnovat do podkladů pro účastníky konference. 

 

Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů přítomných účastníků. 

 

 

Usnesení 

Sněm Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy z užšího předsednictva Rady vysokých škol.  

 

Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů přítomných účastníků. 

 

4. Zprávy ze Studentské komory rady vysokých škol 

Martin Horváth seznámil účastníky se zprávami ze Studentské komory Rady vysokých škol.  

 
Usnesení:  

Sněm Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy ze Studentské komory Rady vysokých škol.  
 

Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů přítomných účastníků.  

 

5. Zprávy z Ekonomické komise (JUDr. Lenka Valová) 

V rámci ekonomických informací byla podána dr. Lenkou Valovou zpráva o obsahu jednání Reprezentativní 

komise MŠMT ze dne 11.10. 2023 s obsahem: 

 

• Rozpočet 2023 

• Rozpočet 2024 

• Reforma financování doktorských studijních programů 

• Úprava indikátoru VaV ukazatele K 

• Úprava ukazatele K o profesní SP 

• Různé – NPO, DKRVO, specifický VŠ výzkum, stav fondů, mzdová koheze, podpora excelence a KEN u 

nových SP. 

 

 

Usnesení:  
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Sněm Rady vysokých škol bere informace z jednání Reprezentativní komise MŠMT ze dne 11. 10. 2023 na 
vědomí. 
 

Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů přítomných účastníků.  

 

Usnesení:  
Sněm Rady vysokých škol apeluje na Poslaneckou sněmovnu, aby v rámci střednědobého výhledu státního 
rozpočtu pro roky 2025 a 2026 iniciovala řešení trvale neudržitelného stavu výrazného  

(10 mld. Kč) dlouhodobého podfinancování vysokoškolského vzdělávání. Pokud k tomu nedojde, budou 
veřejné vysoké školy nuceny přizpůsobit své strategické záměry této situaci a výrazně přehodnotit budoucí 

počty přijímaných studentů a realizovaných studijních programů, což v přetrvávající situaci zaostávání ČR 
v podílu vysokoškolsky vzdělané populace a za nastupujících početně narůstajících ročníků maturantů 

bude mít významně negativní vliv na rozvoj společnosti. 

 

Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů přítomných účastníků.  

6. Zprávy z Legislativní komise – Návrh na změnu Statutu Rady VŠ (JUDr. Ing. Mgr. 

Marek Hodulík) 

Dr. Marek Hodulík přednesl návrh novely Statutu Rady vysokých škol ve znění, které bylo zpracováno 
Legislativní komisí. O Statutu se bude hlasovat v hlasovacím systému od 19. do 25. 10. 2023. 

 
Dále pak prezentoval informace týkající se zákoníku práce a zákona o rozhlasových a televizních poplatcích. 
 

Usnesení: 
Sněm Rady vysokých škol odmítá změny v zákoníku práce týkající se dohod o pracích konaných mimo 
pracovní poměr (DPP a DPČ). Pro prostředí vysokých škol je tato úprava nevhodná, značně zvyšuje 

administrativu, prodražuje činnosti zajišťované dohodami. Ztěžuje zapojení studentů do vědecké činnosti 

vysokých škol a odborníků z praxe do výuky.  
Sněm Rady vysokých škol také nadále požaduje odlišnou úpravu pro zaměstnance vysokých škol týkající se 

práce z domova. Tato úprava musí respektovat specifika a zažitou praxi na vysokých školách. 

 

Usnesení bylo přijato všemi přítomnými, nikdo nebyl proti a nikdo se nezdržel hlasování.  

 

Usnesení: 
Sněm Rady vysokých žádá ministra školství doc. PhDr. Mikuláše Beka, Ph.D., aby ve spolupráci s ministrem 

kultury Mgr. Martinem Baxou předložili návrh novely zákona č. 348/2005 Sb., o rozhlasových a televizních 
poplatcích a o změně některých zákonů, na základě, které budou vysoké školy osvobozeny od platby těchto 

poplatků, podobně jako jsou od poplatku osvobozeny všechny vzdělávací instituce základního, středního  

i vyššího odborného školství. V současné tíživé situaci, kdy se vysokým školám akutně nedostávají dvě 
miliardy korun na mzdy akademických pracovníků, je narovnání podmínek pro regionální a vysoké školství 
nanejvýš aktuální.  
 

Usnesení bylo přijato většinou hlasů, nikdo z účastníků nebyl proti, jeden účastník se zdržel.   
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6. Zprávy z Komise pro etiku ve vědecké a pedagogické práci – Revize vzorového 

etického kodexu Rady VŠ (Mgr. Tomáš Foltýnek, Ph.D.)  

Mgr. Tomáš Foltýnek seznámil přítomné s aktivitami Etické komise a návrh dalšího zpracování Vzorového 
etického kodexu.  

 
 
Usnesení 

Sněm Rady vysokých škol bere na vědomí zprávu o aktivitách Etické komise souvisejících s revizí vzorového 

etického kodexu.   
 

Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů přítomných účastníků.  

 
 

8. Různé 

 
Na závěr připomněl předsedající zvolení prof. Pospíšila rektorem VŠCHT a za Užší předsednictvo Rady VŠ, 

Předsednictvo Rady VŠ i celý Sněm Rady VŠ mu poděkoval za mnohaletou skvělou práci pro Radu VŠ i celý 

český vysokoškolský sektor; dále poděkoval účastníkům za aktivní účast a zasedání ukončil.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kompletní záznam jednání bude k dispozici do 31. října  2023 v členské sekci na www stránkách Rady VŠ. 

Nejbližší řádné zasedání Předsednictva Rady vysokých škol se bude konat dne 16. listopadu  2023. 

Nejbližší zasedání Sněmu Rady vysokých škol se bude konat dne 11. ledna 2024 .  

http://www.radavs.cz/
http://www.radavs.cz/

